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OR.RG. 0002.43.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XLIV/2018 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 24 września 2018r. 

w godz. od 16:00 do 18:31 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 14 Radnych (nieobecni: Radny Leszek Hypki).  

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy. Lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 25 czerwca 2018r. 

5. Wręczenie Stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl. 

6. Informacje Wójta Gminy. 

7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości 

położonej w miejscowości Zwola, 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Zwola; 

c) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018, 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

e) zmiany uchwały Nr XLIII/306/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018r. 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                    

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

f) „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Zaniemyśl”, 

g) planu pracy Komisji Rewizyjnej     
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9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

wnioskuję o wprowadzenie jeszcze jednego punktu do porządku dzisiejszej sesji, konkretnie                          

w punkcie ósmym – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonej w miejscowości Zaniemyśl, proponuję aby wprowadzić 

w podpunkcie c) dzisiejszych uchwał, a pozostałe będą przesunięte po tej uchwale, rzecz jest bardzo 

świeża, a dotyczy to mieszkańców Gminy, chodzi o teren nie duży, 27 m2 pod stację 

transformatorową, a myślę, że to, tej inwestycji ENE-i cała linia napowietrzna przebiegająca przez 

Kowalkę, wśród drzew, będzie zlikwidowana i będzie położony kabel, potrzebne jest miejsce na 

transformator, usytuowanie tego transformatora, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy, kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem przedstawionego 

projektu uchwały, proszę o przegłosowanie 

 

wynik głosowania: 

14 głosami „za”  

0 głosami „wstrzymującymi się”  

0 głosie „przeciw 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 25 czerwca 2018r. 

5. Wręczenie Stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl. 

6. Informacje Wójta Gminy. 

7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości 

położonej w miejscowości Zwola, 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Zwola; 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej                 

w miejscowości Zaniemyśl, 

d) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018, 
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e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

f) zmiany uchwały Nr XLIII/306/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018r. 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                    

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

g) „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Zaniemyśl”, 

h) planu pracy Komisji Rewizyjnej     

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji.  

 

bardzo proszę o przegłosowanie przedstawionego porządku obrad 

wynik głosowania: 

14 głosami „za”  

0 głosami „wstrzymującymi się”  

0 głosie „przeciw 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 14 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

14 głosami „za”  

0 głosami „wstrzymującymi się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Wręczenie Stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Marcie Tomys, dyrektor Centrum Usług 

Wspólnych, szanowni Państwo, stypendia dla uczniów szczególnie uzdolnionych z terenu Gminy 

Zaniemyśl, zgodnie z Regulaminem wnioski o przyznanie można było składać do dnia 10 września , w 

wyznaczonym terminie złożonych zostało 16 wniosków, Komisja powołana zarządzeniem Wójta 

Gminy Zaniemyśl  z dnia 5 września 2018r. przeprowadziła zgodnie z § 3 pkt. 5 Regulaminu analizę 

formalną i merytoryczną wniosków, wszystkie spełniały kryteria formalne, w wyniku analizy 
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merytorycznej do przyznania stypendium rekomendowano 4 uczniów, szczególnie uzdolnionych                   

i utalentowanych, pozwólcie Państwo, że po krótce przedstawię tych stypendystów:  

Weronika Kawicka – mieszkanka Łękna, obecnie uczennica klasy VII Szkoły Podstawowej                         

w  Zaniemyślu, w roku szkolnym 2017/2018 z wyznaczonych w Regulaminie przedmiotów - język 

polski, j. obcy, matematyka, przyroda, historia, informatyka, uzyskała średnią 5,5, w listopadzie 2017 

roku Weronika zdobyła I miejsce w Ogólnopolskim Konkursie Języka Niemieckiego w ramach 

projektu ”Z niemieckim w drogę”, w sporcie – wiele osiągnięć od wojewódzkiego do ogólnopolskiego 

włącznie – dyscyplina karate, w której wielokrotnie stawała na podium, zarówno w konkurencjach 

indywidualnych, jaki drużynowych, poza karate – sukces w biegach przełajowych – VII miejsce                       

w Rankingu Powiatów Województwa Wielkopolskiego, wychowawca klasy – Pani Violeta Kujawa 

zaznacza, że Weronika poza zaangażowaniem w naukę i sport, wzorowo pełniła funkcję 

przewodniczącej klasy, aktywnie uczestniczyła w pracach na rzecz klasy, szkoły i środowiska 

lokalnego, dodajmy, że stypendystka zakwalifikowała się na Międzynarodowe Mistrzostwa Karate                 

w Portugalii 

 

Agata Bogusławska – mieszkanka Jezior Małych, obecnie uczennica I klasy, III LO im. Św. Jana 

Kantego w Poznaniu, w roku szkolnym 2017/2018, jako uczennica III klasy gimnazjalnej Szkoły 

Podstawowej w Zaniemyślu z wyznaczonych przedmiotów - język polski, języki obce, matematyka, 

biologia, historia, geografia, fizyka, chemia, informatyka, uzyskała średnią 5,3, Agata poza bardzo 

wysokimi wynikami w nauce poświęca się swojej pasji i rozwija swój talent, jakim jest taniec, ma na 

swoim koncie wiele osiągnięć w konkursach i turniejach tanecznych, tymi, których bez wątpienia nie 

należy pominąć jest Ogólnopolski Konkurs Sztuki Baletowej w Elblągu, podczas którego Agata 

zdobyła I miejsce oraz Międzynarodowy Konkurs Baletowy w Kołobrzegu, skąd stypendystka 

wyjechała również ze statuetką za zdobycie I miejsca w duecie, wychowawca Agaty – Pani Agata 

Przybylska wskazuje, że Agata jest uczennicą wzorową, aktywnie uczestniczącą w życiu szkoły, klasy 

i środowiska lokalnego, wielokrotnie uświetniała swoimi występami tanecznymi uroczystości                           

i imprezy gminne, co ciekawe, w szkole prowadziła również warsztaty tańca nowoczesnego i baletu, 

 

to były stypendystki, które notują na swoim koncie ogromne zarówno ogromne sukcesy w sferze nauki 

i pasji jakimi są taniec i sport, czas na przedstawienie stypendysty, który w roku szkolnym 2017/2018 

odniósł ogromne sukcesy w dziedzinie nauki to jest: 

 

Jacek Kajdan – mieszkaniec Zaniemyśla, obecnie uczeń III klasy gimnazjalnej Szkoły Podstawowej 

w Zaniemyślu, w klasie II z wyznaczonych w Regulaminie przedmiotów uzyskał bardzo wysoką 

średnią 5,9, jest wyróżniającym się matematykiem, w roku szkolnym 2017/2018 uzyskał X miejsce                 

w XXV Konkursie dla uczniów gimnazjów „Złota Żaba”, konkurs swoim zasięgiem obejmował 
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uczniów z trzech województw, ponadto Jacek zdobył III miejsce w Olimpiadzie Matematyczno-

Informatycznej, zasięg wojewódzki, ogromny sukces Jacka – tytuł laureata Wojewódzkiego Konkursu 

Matematycznego organizowanego przez Kuratorium Oświaty w Poznaniu, dzięki któremu Jacek 

zwolniony jest z egzaminu gimnazjalnego i na świadectwie ukończenia gimnazjum będzie miał ocenę 

celująca z matematyki, wychowawca stypendysty – Pani Mariola Świerkowska opisuje Jacka jako 

ucznia szczególnie wzorowego, który również aktywnie uczestniczy w pracach na rzecz szkoły                      

i środowiska lokalnego oraz pomaga kolegom mającym trudności w nauce 

 

oraz stypendystka, która szczyci się ogromnymi sukcesami sportowymi:  

 

Katarzyna Lewandowska – mieszkanka Zwoli, obecnie uczennica VII klasy Szkoły Podstawowej                 

w Pigłowicach, w roku szkolnym 2017/2018 Kasia wielokrotnie zdobywała najwyższe miejsca                        

w klasyfikacji medalowej w dyscyplinie karate na szczeblu od wojewódzkiego do międzynarodowego, 

zarówno w kombinacji indywidualnej, jak i drużynowej, ogromnym sukcesem Kasi jest dwukrotne 

zdobycie I miejsca, 1x indywidualnie, 1x drużynowo, zdobycie II miejsca drużynowo i III miejsca 

indywidualnie podczas XIX FSKA World Karate Championship w Londynie, wychowawca Kasi – 

Pani Anna Niemier wskazuje, że jest ona uczennicą bardzo koleżeńską, aktywnie włącza się w życie 

szkoły, wielokrotnie reprezentując ją w różnych konkursach, pokazach i uroczystościach 

 

Z tego miejsca, Szanowni Państwo, chciałabym serdecznie pogratulować dyrektorom Szkół – Pani 

Annie Rewers – Baranowskiej – dyrektor Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu, Pani Grażynie 

Jagodzińskiej – dyrektor Szkoły Podstawowej w Pigłowicach, wychowawcom: Pani Violecie Kujawie, 

Pani Marioli Świerkowskiej, Pani Agacie Przybylskiej, Pani Annie Niemier, a także Pani trener klubu 

sportowego Tiger Zaniemyśl Pani Monice Mydlarz, proszę również o przekazanie gratulacji                          

i podziękowań wszystkim nauczycielom, którzy wspierali Stypendystów w osiągnięciu tak ogromnych 

sukcesów, proszę Wójta o wręczenie nagród Stypendystom, w związku z powyższym zapraszam wraz 

z rodzicami o przyjęcie nagrody 

 

Szanowni Państwo, chciałabym jeszcze na chwilę zabrać głos, głos będzie dotyczył właśnie 

stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl dla uczniów szczególnie uzdolnionych, w związku docierającymi 

wątpliwościami dotyczącymi przyznawania, sposobu przyznawania tego stypendium, czy pismo                     

z wnioskiem o usunięcie naruszenia prawa, chciałabym przedstawić kilka rzeczy merytorycznych, 

które dotyczą tego stypendium, może zacznę od Regulaminu, Szanowni Państwo, § 1 pkt 7 

Regulaminu mówi o tym, że złożenie wniosku nie jest jednoznaczne z przyznaniem stypendium, ten 

zapis celowo przez projektodawcę został wstawiony na samym początku tego Regulaminu tak żeby nie 

było żadnych wątpliwości dotyczących tego, że każdy złożony wniosek będzie miał udzielone 
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stypendium, nie, nie każdy i takie było założenie pierwsze, § 2 pkt 1 mówi o tym, że również, ciągnąc 

tę kwestię poprzedniego zapisu, stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl może otrzymać uczeń, który 

jednocześnie spełnia oba  poniższe warunki, może spełniać, może otrzymać tzn. może otrzymać, nie 

otrzymuje, tak, że to też jest istotny zapis, który mówi o tym, że założenie było takie, że nie każdy 

uczeń, który złożył wniosek otrzyma to stypendium, w § 3 pkt 5 mowa jest o tym, że do zadań Komisji 

należy analiza formalna i merytoryczna wniosku o przyznanie stypendium i tutaj dwie kwestie, analiza 

formalna tzn. analiza wszystkich warunków dzięki, którym, w ogóle, uczeń może dostać to 

stypendium, analizujemy czy spełnia warunki, które zostały wskazana tutaj w § 2, gdzie jest 

wymienione co uczeń musi zdobyć żeby mógł złożyć wniosek następnie była analiza merytoryczna 

dokonana przez powołaną, tak jak czytałam, Komisję, Komisja była powoływana zarządzaniem przez 

Wójta Gminy i proszę Państwa chciałabym też powiedzieć, bo tutaj zostało to poruszone w piśmie, 

które wzywa do usunięcia naruszenia prawa, w skład Komisji wchodziły 3 osoby, każda z tych osób 

ma wykształcenie pedagogiczne, dwie wśród z nich uczyły w szkole, myślę, że jest to wystarczające 

ku temu żeby móc takie wnioski analizować, Szanowni Państwo, powiem tak, prace nad Regulaminem 

trwały dość długo, dlaczego, dlatego, że konsultowane były z Paniami Dyrektor, Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Zaniemyślu, Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej Śnieciska, bardzo mocno 

analizowałyśmy te zapisy, które mając znaleźć się w Regulaminie tak, żeby nikogo nie pominąć, 

nikogo nie skrzywdzić, Panie Dyrektor wskazywały, że między uczniem dobrze uczącym się, który za 

swoje wyniki w nauce otrzymuje nagrodę Dyrektora a uczniem zdolnym jest różnica, my naszym 

stypendium chcieliśmy wyróżnić wszystkich uczniów szczególnie uzgodnionych wśród naprawdę 

uzdolnionej młodzieży tak, że nie jest tak, że przyznajemy stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl, które 

jest  naprawdę ogromnym wyróżnieniem  osobom, które mają dobre wyniki w nauce, od nagradzania 

dobrych wyników w nauce jest Dyrektor Szkoły nie Wójt Gminy Zaniemyśl, jeszcze jeden argument, 

proszę Państwa, który tutaj sobie wypisałam, mówiący o tym, że, bo wiem, że Państwo byliście 

niewłaściwie i nie będą dochodzić do tego kto przekazywał takie informację, że wszystkie dzieci 

otrzymają stypendia, kolejny argument jest taki, Szanowni Państwo, że w Gminie Zaniemyśl, a 

stypendium dotyczy mieszkańców Gminy Zaniemyśl, nie uczniów Szkół na terenie Gminy Zaniemyśl 

tylko mieszkańców Gminy Zaniemyśl uczących się w klasach od IV do III gimnazjalnej, mówimy                  

o roku 2017/18, takich uczniów mieliśmy 508 na terenie Gminy, gdybyśmy tylko założyli, że 10% 

otrzyma takie stypendium na zasadzie takiej, że złoży wniosek, otrzyma, tak jak było to Państwu 

przekazywane, to prosto możemy sobie wyliczyć, że stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl byłaby to 

kwota 100,00 zł, nie o takim wyróżnieniu myśleliśmy konstruując w ogóle projekt Regulaminu                     

i myśląc w ogóle o stypendiach dla uczniów szczególnie uzdolnionych ponadto, proszę Państwa, 

podeprę się również zapisami ustawy i komentarzem do ustawy i przekażę Państwu ich zapisy, art. 90c  

ust. 4 ustawy o systemie oświaty przewiduje możliwość, dodam, nie obowiązek, wspierania uczniów 

szczególnie uzdolnionych, ustawa odstępuje od precyzowania zasad organizacji tego rodzaju 
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inicjatywy, gdyż byłoby to zbędna ingerencja w cele zadań własnych samorządów, uchwalanie zasad 

tworzenia Regulaminu należy do kompetencji organów stanowiących jednostek samorządu 

terytorialnego czyli Rady Gminy, jest to zapis komentarza do ustawy o systemie oświaty autorstwa 

Mateusza Filicha, jak wynika z powyższego stypendia dla uczniów szczególnie uzdolnionych to 

zadanie dodatkowe, nieobowiązkowe, finansowane wyłącznie przez gminę ze środków własnych, 

Gmina ma prawo samodzielnie określać zasady przyznawania stypendium oczywiście w granicach 

prawa, podczas wspólnych posiedzeń Komisji, gdy przedstawiany był projekt Regulaminu Państwo 

Radni nie zgłaszali uwag ani wątpliwości co do jego zapisów, Uchwała podczas  sesji Rady Gminy 

została podjęta 14 głosów na 14 obecnych ponadto Uchwała w sprawie Regulaminu przyznawania 

stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl podlegała publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego a tym samym podlegała kontroli służb prawnych Wojewody Wielkopolskiego, 

Uchwała nie została zakwestionowana w żadnej części, miejmy nadzieję, Szanowni Państwo, że te 

wytłumaczenia będą wystarczające dla osób, które miały wątpliwości dotyczące kwestii merytorycznej 

związane w tym stypendium jeżeli chodzi o kwestie szerokość zapisów czy jakości zapisów jest to 

kwestia związana z podejmowaniem uchwał przez Radę Gminy i tutaj oczywiście jest praca po stronie 

Radnych, dziękuję bardzo 

10-cio minutowa przerwa 

 

Ad. 6. Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, rozpocznę od oświaty, informacje na temat liczby uczniów                 

w placówkach oświatowych 

 

SZKOŁY 

Szkoła 

2017/2018 2018/2019 

liczba oddz. 

 

liczba dzieci 

liczba oddz. 

liczba dzieci 

oddz. 

szkolne 

"0" 6-latki  

w I kl. 
oddz. 

szkolne 
"0" 

6-latki  

w kl. I 

SP w Zaniemyślu 

28 
(19 SP + 6 Gim 

+ 1 sp. + 2 ”0”) 

498 
(w tym 122 

Gim.) 

47 1 26 
(22 SP + 3 Gim + 1 

sp.) 

489 
(w tym 56 

Gim.) 

0 7 

SP w Pigłowicach 

12 
(9 SP + 2 Gim + 

1 ”0”) 

142 
(w tym 

21 Gim) 

19 2 11 
(9 SP + 1 Gim + 

1 ”0”) 

140 
(w tym 

12 Gim.) 

18 1 

SP w Śnieciskach 
8  

(7 SP + 1 „0”) 
79 12 1 

9  
(8 SP + 1 „0”) 

86 15 0 

Ogółem 

48 

(35 SP + 8 Gim. 

+ 1 sp. + 4 „0”) 

719 

 (w tym 

143 Gim) 

78 4 46 

(39 SP + 4 Gim. + 1 

sp. + 2 „0”) 

715 

 (w tym 68 

Gim.) 

33 8 

 

 

 

 

PRZEDSZKOLE SAMORZĄDOWE – 4 oddziały 
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dzieci 

wg wieku 

Liczba dzieci  

2017/2018 2018/2019 

2,5 latki 0 1 

3-latki 30 16 

4-latki 32 33 

5-latki 38 34 

6-latki 0 41 

Ogółem 100 125 

 

  

PRZEDSZKOLA NIEPUBLICZNE na terenie Gminy - 145 dzieci 

 

1) Niepubliczne Przedszkole „Tygryski” w Pigłowicach – 19 dzieci 

2) Niepubliczne Przedszkole „Mali Odkrywcy” w Czarnotkach - 41 dzieci 

3) Prywatne Niepubliczne Przedszkole A KUKU w Łęknie – 75 dzieci 

4) Niepubliczne Przedszkole Artystyczno-Językowe „Kreatywne Brzdące” - 10 i nadal trwa 

nabór. 

W Gminie Zaniemyśl opieką przedszkolną objętych jest łącznie 270 dzieci. 

Kolejne informacje z zakresu oświaty, dnia 25 czerwca i 30 lipca na wnioski Gminy Zaniemyśl                     

o udzielenie dotacji celowej na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały 

ćwiczeniowe w 2018 r., Gminie została przyznana dotacja w wysokości 78.307,09 zł, w tym kwota 

694,92 zł na rzecz dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, obecnie zadanie jest w trakcie 

realizacji; dnia 26 czerwca została podpisana umowa z PKS w Poznaniu na dowożenie dzieci do 

placówek oświatowych w roku szkolnym 2018/2019 na łączną kwotę 172.710,30 zł brutto; na wnioski 

o zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Zaniemyśl, w dniach 12 i 25 lipca 

Ministerstwo Edukacji Narodowej przyznało kwotę 15.859,00 zł na wyposażenie w pomoce 

dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych w Szkole 

Podstawowej w  Śnieciskach oraz kwotę 6.854,00 zł na doposażenie nowego pomieszczenia do nauki 

również w Szkole Podstawowej w  Śnieciskach; w dniach 23 i 25 lipca wpłynęły 4 wnioski nauczycieli 

Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu o podjęcie postępowania egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego, wstępnie ustalono, że posiedzenie komisji egzaminacyjnej odbędzie się dnia                           

6 listopada; w związki nowelizacją Karty Nauczyciela i nowymi przepisami dot. oceny pracy 

dyrektora placówki oświatowej, dnia 31 sierpnia podpisałem porozumienie z Wielkopolską Kurator 

Oświaty dotyczące przyjęcia treści Regulaminu określającego wskaźniki oceny pracy dyrektorów 

szkół; w ostatnim tygodniu sierpnia dyrekcje Szkoły Podstawowej w  Zaniemyślu,  Szkoły 

Podstawowej w  Śnieciskach oraz Przedszkola Samorządowego poinformowały o konieczności 

zwiększenia opłaty za jednodniowe wyżywienie w placówkach, w stosunku do ubiegłego roku -  

Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu i Szkoła Podstawowa w Śnieciskach wzrost z 2,70 zł na 3,00 zł za 

obiad, Przedszkole Samorządowe z 5,00 zł na 5,60 zł., zmiany zaopiniowałem pozytywnie bez uwag; 
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dnia 5 września podjąłem zarządzenie w sprawie powołania składu osobowego Komisji  

ds. Stypendiów, o której dzisiaj była mowa, której zadaniem była analiza formalna i merytoryczna 

wniosków o przyznanie stypendium. W obowiązującym terminie wpłynęło 16 wniosków; 14 września 

dyrektor Centrum Usług Wspólnych wydała zarządzenie w sprawie przeprowadzenia naboru na 

stanowisko urzędnicze ds. kadrowo-organizacyjnych, osoby zainteresowane mogą składać dokumenty 

aplikacyjne w terminie do dnia 28 września do godziny 15.00; do 17 września można było składać 

wnioski o przyznanie stypendium szkolnego w ramach pomocy materialnej dla uczniów, w 

wyznaczonym terminie wpłynęło 37 wniosków; do dzisiaj wpłynęło 5 wniosków rodziców w sprawie 

zwrotu kosztów dowozu dziecka niepełnosprawnego do placówki oświatowej, po ich zweryfikowaniu, 

podpisano 3 umowy na zwrot kosztów dowozu na rok szkolny 2018/2019; remonty i doposażenie 

placówek oświatowych w okresie wakacyjnym, w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu na wszelkiego 

typu remonty i doposażenie wydaliśmy kwotę 187.882,36 zł., m.in. na wymianę wykładzin 

termozgrzewalnych w 5 salach, wymianę opraw oświetleniowych w 4 salach, elewację części ścian 

budynku z pracami dodatkowymi, remont kominów, wymiana pieca i naczyń zbiorczych oraz 

wymiana rolet okiennych w stołówce i jednej Sali dydaktycznej; Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 

dokonano remontu schodów zewnętrznych oraz wymiana źródeł światła za kwotę 1.247,51zł.; 

dodatkowo jeszcze, Szanowni Państwo, w okresie jeszcze trwającego poprzedniego roku szkolnego               

w Szkole Podstawowej w Śnieciskach nastąpiła adaptacja pomieszczeń piwnicznych na sale, dokonano 

remontów i doposażono również za kwotę 96.000,04 zł., Przedszkole Samorządowe, ogółem 

wydaliśmy, w tym okresie, kwotę 345.042,97 zł., główne pozycje, oczywiście to przebudowa 

pomieszczeń OPS-u na sale dydaktyczne dla Przedszkola, z szatnią i sanitariatami poza tym 

naprawiliśmy dach i wyremontowaliśmy wszystkie pomieszczenia kuchenne, tak, że ogólnie kwota 

remontów to kwota 630.172,88 zł.; ważniejsze wydarzenia placówkach oświatowych, Szkoła 

Podstawowa w Zaniemyślu, W okresie międzysesyjnym uczniowie klas VII-VIII i 3 gimnazjalnej brali 

udział w powiatowych eliminacjach lekkoatletycznych „Memoriał Kobielskiego”, zajmując miejsce                    

1 m-ce w biegu na 300m, 2 i 3 m-ce w biegu na 600 m i w pchnięciu kulą oraz 3 m-ce w rzucie 

oszczepem, 14 września uczniowie klas szóstych wzięli udział w badaniach przesiewowych słuchu 

prowadzonych przez specjalistów ze Szpitala Klinicznego im. Heliodora Święcickiego                         

w Poznaniu w ramach unijnego programu zdrowotnego realizowanego przez szpital, w dniach 13 - 14 

września uczniowie klas III wraz z wychowawcami pojechali na zieloną szkołę na Pojezierze 

Międzychodzko-Sierakowskie, dnia 21 września wszyscy uczniowie uczestniczyli w jubileuszowej 

akcji „Sprzątanie świata”, klasy I-III miały lekcje dotyczące segregacji śmieci i dbania o środowisko, 

starsze klasy sprzątały teren wokół szkoły; Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, w dniach 25-29 

czerwca 51 dzieci z klas 0-VII wzięło udział w półkoloniach, w ramach których zorganizowano 

między innymi wyjazd na basen do Kórnika, do Centrum Skoda Auto Lab, do Muzeum w Grzybowie, 

podczas półkolonii nauczyciele prowadzili zajęcia o tematyce profilaktycznej i prozdrowotnej, dnia 22 
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sierpnia pani Mariola Jeż - Nowak w zastępstwie dyrektor szkoły oraz dyrektor CUW wzięły udział                  

w uroczystym podpisaniu umów o świadczenie publicznie dostępnych usług telekomunikacyjnych               

w ogólnopolskiej sieci edukacyjnej, stroną umowy jest Naukowa i Akademicka Sieć Komputerowa – 

Państwowy Instytut Badawczy z siedzibą w Warszawie, który realizuje podpisaną umowę zgodnie                    

z ustawą z dnia 27 października 2017 r. o Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w ramach I osi 

priorytetowej Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa, przedmiotem podpisanej umowy jest 

świadczenie na rzecz szkoły usługi szerokopasmowego dostępu do Internetu, usług bezpieczeństwa 

teleinformatycznego, w tym ochronę przed szkodliwym oprogramowaniem, monitorowanie zagrożeń                      

i bezpieczeństwa sieciowego oraz usług ułatwiających dostęp do technologii cyfrowych, udział                        

w projekcie jest całkowicie bezpłatny; dnia 8 września uczniowie pod kierunkiem nauczycieli 

przygotowali program artystyczny na Dożynki Wiejskie, a kolejnego dnia uczniowie z klas VI-VIII 

pod kierunkiem Pań Marii Kujawiak i Joanny Staniś-Rzepki wystąpili z programem artystycznym                  

w ramach Festiwalu Tradycyjnej Kuchni Regionalnej na Wyspie Edwarda w Zaniemyślu; Przedszkole 

Samorządowe, 13 września odbył się w przedszkolu pierwszy koncert muzyczny, natomiast                        

18 września tradycyjnie przedszkolaki udały się do wigwamu w Łęknie  na „Święto Pieczonego 

Ziemniaka”; Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, 8 września organizowano festyn rodzinny na 

zakończenie lata: „Smak i urok tradycyjnego polskiego śniadania”, to tyle, Szanowni Państwo, jeśli 

chodzi o informacje oświatowe, kolejne informacje to z realizacji tegorocznego budżetu                                   

i realizowanych robót, przywrócenie pierwotnego stanu wód w Jeziorze Raczyńskiego                               

w miejscowości Zaniemyśl, 20 września 2018 r. w ramach zadania Wykonawca wykonał ostatni zabieg 

precyzyjnej inaktywacji fosforu w jeziorze przy pomocy preparatu - siarczan żelaza, kończąc tym 

samym realizację I etapu, oczekujemy obecnie na przeprowadzenie badań monitorujących jakość wód 

i osadów dennych, koszt tegorocznych robót to 185.682,24 zł brutto, na realizację w/w inwestycji 

Gmina otrzymała pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

tą samą kwotę, a więc ponad 185 tys. zł, która jest umarzalna w 40 %, oceniając te zabiegi, Szanowni 

Państwo, to jest moje zdanie, wydaje mi się, że kwota bardzo duża, tegorocznego lata nie mieliśmy 

zamkniętego kąpieliska, nie wystąpiły sinice, oczywiście zdajemy sobie sprawę, że to nie jest koniec, 

że jeżeli przerwiemy, nie będziemy stosować innej metody może to wszystko się nam ukazać, dlatego 

też w projekcie przyszłorocznego budżetu zamierzam przeznaczyć pewne kwoty na kontynuację tych 

zabiegów, kolejne zadanie inwestycyjne, remont ul. Kochanowskiego w Zaniemyślu, 07 sierpnia 2018 

r. dokonano odbioru końcowego robót wykonanych w ramach umowy z dnia 19 lutego 2018 r.  

wykonano m.in. przykanaliki, studzienki ściekowe, dodatkowe, podbudowę pod chodnik i zjazdy, 

remont cząstkowy nawierzchni, nawierzchnię chodnika z kostki betonowej, położono nową 

nawierzchnię z mieszanki SMA, oznakowanie poziome, regulacje wysokościowe zaworów, 

studzienek, wartość tych robót to kwota 479.707,77 zł. brutto, Wykonawca Firma Robót Drogowych 

Krzysztof Kukulski z siedzibą w Środzie Wielkopolskiej, a konkretnie w Kijewie, utwardzenie 
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łącznika między ul. Działkową a placem Berwińskiego w Zaniemyślu, 20 lipca 2018 r. dokonano 

odbioru końcowego robót wykonanych w ramach tej inwestycji, a wykonano: prace rozbiórkowo – 

remontowe, wykonano nawierzchnię z kostki betonowej i przebudowano istniejące skrzyżowanie, 

wartość tego zadania 49.798,71 zł. brutto, przypomnę, że minął rok, czy ponad rok od wyroku Sądu na 

podstawie, którego Gmina stała się właścicielem tego łącznika dlatego do tej pory nie było to 

wykonywane, gdyż bodajże przez 10 prawie lat trwały sprawy sądowe; budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej  etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej w miejscowości Śnieciska, Gmina 

Zaniemyśl, 29 czerwca 2018 r. podpisano umowę z Wykonawcą, Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo 

Usługowo - Budowlane BUDMEX Aneta Wawrzyniak z siedzibą w Kaliszu, roboty prowadzone będą 

do 30 listopada 2019 r., zakres tej inwestycji jest bardzo rozległy, w trakcie tych robót zostanie 

wykonanych rurociągów tłocznych o łącznej długości  6380 mb, kolektorów grawitacyjnych o łącznej 

długości 5560 mb, przepompowni ścieków w ilości 5 sztuk, minipompowni w ilości 2 sztuk, przyłączy 

w ilości 98 sztuk oraz przebudowę sieci wodociągowej o łącznej długości 1201 mb, całe zadanie, 

jeżeli chodzi o wykonawstwo to kwota brutto 4 mln 867 tys., ponad,  plus do tego pozostałe koszty, a 

więc przyłącza energetyczne, Inspektor Nadzoru i inne mniejsze, które też musimy wykonać, 

Szanowni Państwo, w związku z podpisaniem tej umowy przeprowadziliśmy rozpoznanie cenowe na 

Inspektora Nadzoru, na ta inwestycję, podpisaliśmy umowę z Firmą Kierowanie Budowami, ze Śremu, 

z Panem Stanisławem Domalskim, wartość tej umowy, w całości, na ten rok i na przyszły, 25.092,00 zł 

brutto., płatność za zrealizowanie umowy ma nastąpić w sześciu transzach, na dzień dzisiejszy, jeśli 

chodzi o ta inwestycję, bardzo dużą inwestycję sytuacja jest następująca, w Śnieciskach jest 

zgromadzony już na całe dwa lata materiał, a więc rury tłoczne, grawitacyjne i wszystkie studnie, które 

są niezbędne do wykonania tej inwestycji i w ubiegłym tygodniu rozpoczęły się już prace ziemne, 

kolektor tłoczny został, być układany od oczyszczalni ścieków w kierunku Śniecisk, bo ścieki będą 

pompowane do oczyszczalni ścieków, w dniu dzisiejszym byłem, w ciągu 1 – 1,5 dnia około 1,5 

kilometra już kolektora tłocznego zostało wkopane i w dalszym ciągu te prace będą trwały,  

rozbudowa oświetlenia ulicznego, w czerwcu br. podpisano umowy z firmą z Pyzdr na budowę 

oświetlenia w miejscowościach - Śnieciska ul. Topolowa za kwotę brutto 54.981,00 zł., z terminem 

realizacji do 30 listopada br., kolejna umowa na budowę oświetlenia w miejscowości Czarnotki, ul. 

Czarnecka za kwotę brutto 27.675,00 zł. i terminem realizacji do 30 listopada br., myślę, że te 

inwestycje oświetleniowe byłyby zakończone ale tak to w tym roku jest, że  wykonawcy czekają za 

materiałem w kolejce i powodem jedynym właściwie jest, że jest brak materiałów do realizowania tej 

inwestycji i dlatego terminy takie długie, te inwestycje będą realizowane częściowo z funduszu 

sołeckiego dla sołectwa Śnieciska i Czarnotki, pozostałe kwoty dołożymy z budżetu Gminy,  odbiór               

i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy 

Zaniemyśl oraz domków letniskowych, 16 sierpnia 2018 r. ogłoszono przetarg nieograniczony w tym 

zakresie, przetarg został ogłoszony w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej, ponieważ wartość 
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tego zadania przekraczała progi i dlatego musieliśmy nie tylko na naszym rynku krajowym ale w UE, 

próg to jest 144 tys. euro a z wyliczeń naszych to zamówienie to kwota 452 tys. 397 euro, przetarg 

został ogłoszony na dwa lata a więc rok 2019 i na rok 2020, rozstrzygniecie tego przetargu nastąpi,                

w tym tygodniu, 27 września, Szanowni Państwo chciałbym dodać tutaj jedną rzecz, bo po zebraniach 

sołeckich, o których za chwilę troszeczkę powiem, część mieszkańców szczególnie z poza 

Zaniemyślem, Łękna zwraca uwagę dlaczego miejscowości na wioskach nie mają dwa razy odbierane 

odpadów komunalnych tylko raz, Szanowni Państwo, zanim ogłaszamy przetarg będąc na wszystkich 

zebraniach, a takie zebrania raz w roku się odbywają, zawsze, tych oczywiście co są na zebraniu, 

pytamy czy w miejscowości takiej i takiej odbiór ma być jednokrotny czy dwukrotnie tak jak                        

w Zaniemyślu, te osoby, które były na zebraniach odpowiadały, że ma być tak jak do tej pory, raz                   

w miesiącu, ja rozumiem te osoby, które szczególnie latem, mają problemy z gromadzeniem odpadów, 

szczególnie zielonych czy jakiś innych odpadów przez okres miesiąca przy wysokich temperaturach, 

ale nie chcemy, Szanowni Państwo, nie chcieliśmy do tej pory tego Państwu narzucać, na dwa lata 

mamy ten przetarg rozpisany, tak jak było i jest do tej pory, pod koniec tych dwóch lat będziemy 

rozmawiać, zresztą ustawodawca zmienia spojrzenie i ustawę o gospodarce odpadami  i myślę, że  po 

upływie i rozstrzygnięciu tego przetargu, odbiorze, nie będziemy mogli różnicować mieszkańców 

Gminy Zaniemyśl, bo już nam zwrócono na to uwagę, prawdopodobnie po dwóch latach jak będzie 

kończył się ten przetarg  to już założymy, zmienimy Regulamin i wszystkie miejscowości, wszyscy 

mieszkańcy będą mieli odbierane dwa razy w miesiącu, gdyż zarzuca nam się, że nie możemy 

różnicować mieszkańców oczywiście różnicowanie spowodowane jest też ceną, jeżeli ktoś ma raz                    

w miesiącu odbiór to mniej płaci niż to jest dwa razy w miesiącu, ale problem, szczególnie latem, 

szczególnie te działki nierolnicze, tam gdzie są domki jednorodzinne, nieduże działki, kolejne, 

Szanowni Państwo, zadanie inwestycyjne które chcielibyśmy zrealizować jeszcze w tym roku to jest 

budowa ul. Mickiewicza w Zaniemyślu, 05 września br. ogłosiliśmy przetarg na to zadanie a 19 

września br., a więc w ubiegłym tygodniu, nastąpiło otwarcie ofert, wpłynęły 2 oferty, jedna oferta na 

kwotę 493.780,54 zł., a druga oferta 698.853,33 zł, w tej chwili trwają prace Komisji przetargowej, 

chce dopowiedzieć do tego, że w budżecie mieliśmy, mamy kwotę około 140 tys. zł. mniejszą, 

zabezpieczoną na to zadanie niż ta najniższa oferta w związku z tym przy uchwale, korekta budżetu 

zaproponuje Wysokiej Radzie inną korektę budżetu, związaną z ta inwestycją, Państwo będziecie 

podejmować decyzję czy mamy ją wykonywać czy przetarg unieważnić i ogłaszać drugi choć sytuacja 

na rynku robót drogowych jest zła, Szanowni Państwo, roboty wszystkie nie tylko drogowe ale                          

i  budowlane, gdzieby nie spojrzeć bardzo drożeją, są coraz droższe, brakuje materiałów i w związku 

pewnie  z tym te oferty nie są aż takie małe, jedna jest wręcz bardzo wysoka, przypomnę, że jest to 

ulica, która ma około 180 mb, dodatkowo jest kolektor deszczowy, ale kwota 493 tys. zł. jest dość 

znaczna, 600 metrów ulicy, przebudowy ul. Kochanowskiego kosztowało mniej niż ta krótsza nie cała 

200 metrowa ulica, kolejne informacje, Szanowni Państwo, od 04 września br., możemy powiedzieć, 
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odbyły się wszystkie zabrania sołeckie dotyczące funduszy sołeckich na rok 2019r., 21 września br. 

odbyło się ostatnie, a Państwo, Panie i Panowie sołtysi do 30 września, sołtysi poszczególnych sołectw 

powinni złożyć wnioski do mnie o uwzględnienie w projekcie budżetu gminy na rok 2019 

przedsięwzięć przegłosowanych na zebraniach, myślę, że następuje to i w najbliższym czasie 

będziemy mieli wszystkie wnioski podpisane przez Panie i Panów sołtysów i będziemy przyjmować 

do projektu budżetu, jeżeli chodzi o te inwestycje, realizowane głównie w Referacie Infrastruktury 

chciałbym Państwa poinformować, że w okresie międzysesyjnym, 1 września br. zakończył pracę                   

w Urzędzie Kierownik referatu Infrastruktury Pan Ryszard Gaffling-Gierczyński w związku z tym na 

stanowisko Kierownika Referatu powołałem Panią Monikę Niemier, tu obecną, Pani Moniko życzę 

powodzenia, ponieważ w Referacie Infrastruktury mamy na razie jedno miejsce wolne, ogłosiliśmy 

konkurs na stanowisko do spraw infrastruktury komunalnej, zgłosiła się jedna osoba, jest to Pani 

Karolina Madajska ze Środy Wlkp., która po przebrnięciu procedury przed Komisją podjąłem decyzję, 

że zatrudnimy ta Panią, pracę swoja rozpocznie 1 października 2018r., przedstawię Panią na kolejnej 

sesji, informacje dotyczące mienia komunalnego, w miesiącu lipcu br. zostały przeprowadzone trzy 

przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż działek budowlanych, położonych w miejscowości 

Lubonieczek, przy ul. Jaśminowej,  i tak: 

- 16 lipca br. przeprowadzony został  drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż działki o pow. 1.444 m2, 

cena wywoławcza 74.000,00 zł netto, do przetargu przystąpił jeden oferent, działka została sprzedana za 

kwotę 74.740,00 zł netto, do ceny tej doliczony został podatek VAT w wysokości 23%, cena brutto wyniosła 

91.930,20 zł., akt notarialny został podpisany w dniu 03 sierpnia br. 

- 17 lipca br. przeprowadzony został  przetarg na sprzedaż czterech działek, tj.:     

 działka o pow. 894 m2, cena wywoławcza 47.400,00 zł., działka została sprzedana za kwotę 

47.880,00 zł. netto do ceny tej doliczony został podatek VAT w wysokości 23 %, cena brutto 

wyniosła 58.892,40zł., 

  działka o pow. 833 m2, cena wywoławcza 44.100,00 zł., działka została sprzedana za kwotę 

44.550,00 zł. netto do ceny tej doliczony został podatek VAT w wysokości 23 %, cena brutto 

wyniosła 54.796,50 zł., 

do uczestnictwa w przetargu powyższych działek przystąpił jeden oferent, 

do uczestnictwa w przetargu poniższych działek przystąpiło dwóch oferentów 

 działka o pow. 816 m2, cena wywoławcza 43.200,00 zł., działka została sprzedana za kwotę 

43.640,00 zł. netto do ceny tej doliczony został podatek VAT w wysokości 23 %, cena brutto 

wyniosła 53.677,20 zł., 

 działka o pow. 767 m2, cena wywoławcza 40.700,00 zł., działka została sprzedana za kwotę 

41.110,00zł. netto do ceny tej doliczony został podatek VAT w wysokości 23 %, cena brutto 

wyniosła 50.565,30zł., 

Akt notarialny został spisany w dniu 27 sierpnia br. 

- 18 lipca br. przeprowadzony został przetarg na sprzedaż o pow. 2.863 m2, cena wywoławcza 147.000,00 zł. 

(sprzedaż zwolniona z podatku VAT), do uczestnictwa  w przetargu przystąpił jeden oferent, działka została 
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sprzedana za kwotę 148.470,00 zł., termin podpisania aktu notarialnego został ustalony na dzień 25 września 

br.   

W dniu 28  czerwca br. wydałem cztery zarządzenia, i tak: 

 Zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia, wykaz 

dotyczy wydzierżawienia gruntu stanowiącego część działki oznaczonej nr ew. 488/1 w m. Zaniemyśl, 

na którym znajduje się domek letniskowy będący własnością dzierżawcy, umowa dzierżawy została 

zawarta na okres 3 lat, stawka rocznego czynszu wynosi 386,98 zł plus podatek VAT, oprócz czynszu 

dzierżawca zobowiązany jest do opłacania podatku od nieruchomości, 

 w kolejnym Zarządzeniu w sprawie sprzedaży autobusy szkolnego AUTOSAN H-21.418 w drodze 

rokowań, w związku z bezskuteczną próbą sprzedaży autobusu szkolnego w drodze przetargów 

(ogłoszone zostały dwa przetargi),  podjęto decyzję o jego sprzedaży w drodze rokowań, rokowania 

zostały ogłoszone na dzień 19 lipca br. i zakończyły się wynikiem negatywnym, ponieważ nikt do nich 

nie przystąpił, 

 Zarządzenie nr 329 w sprawie ustalenia wysokości stawki czynszu za dzierżawę gruntu przeznaczonego 

na działalność związaną z prowadzeniem Gminnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, stawka miesięcznego czynszu została ustalona w wysokości 1,00 zł/m2, plus podatek 

VAT wg obowiązujących stawek, 

 Zarządzenie nr 330 w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia, 

wykaz dotyczy wydzierżawienia nieruchomości o pow. 0,4022 ha, stanowiącej część działki oznaczonej 

położonej w miejscowości Łękno, z przeznaczeniem na prowadzenie działalności związanej 

prowadzeniem Gminnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, umowa dzierżawy 

została zawarta na czas określony do dnia 31 grudnia 2030r. Uchwala Rady Gminy w przedmiotowej 

sprawie została podjęta na sesji w dniu 25 czerwca br.  

 17 września br. wydałem zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do 

wydzierżawienia, wykaz dotyczy wydzierżawienia gruntu stanowiącego część działki w Zaniemyślu, na 

którym znajduje się domek letniskowy będący własnością dzierżawcy, umowa dzierżawy zostanie 

zawarta na okres 3 lat, stawka rocznego czynszu wynosi 306,90 zł plus podatek VAT, oprócz czynszu 

dzierżawca zobowiązany jest do opłacania podatku od nieruchomości 

Informacje dotyczące rolnictwa, w związku wystąpieniem suszy rolniczej, powołana przez Wojewodę 

Komisja dokonała oszacowania strat w uprawach rolnych na terenie naszej gminy, Komisja sporządziła 196 

protokołów, protokoły po podpisaniu przez rolników sukcesywnie przesyłane są do Wojewody 

Wielkopolskiego, celem ich potwierdzenia, Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa oferuje pomoc 

rolnikom, których gospodarstwa ucierpiały w skutek tegorocznej suszy, w pierwszej kolejności o wsparcie 

finansowe mogą ubiegać się rolnicy, w których gospodarstwach susza spowodowała straty w uprawach                        

w wysokości co najmniej 70%, wnioski należy składać w biurach powiatowych ARiMR od 14 do 28 września 

2018r., natomiast rolnicy, w których gospodarstwach susza  spowodowała straty w uprawach w wysokości  co 

najmniej 30% jednak mniej niż 70% będą mogli składać wnioski  do ARiMR w terminie od 26 września do                

17 października 2018r. do wniosków należy dołączyć kopie protokołów, które są dostępne w Referacie 

Rolnictwa tutejszego Urzędu, druki wniosków oraz bliższe informacje w tym zakresie zamieszczone są na 

stronie  internetowej ARiMR, Szanowni Państwo, w okresie międzysesyjnym nasza spółka, Zakład 
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Gospodarki Komunalnej, zakończył inwestycję – budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przepompownią 

ścieków przy ulicy Chmielniki w Zaniemyślu,  2 sierpnia w przetargu ustnym nieograniczonym spółka 

sprzedała koparko-ładowarkę za kwotę 101 tys. zł netto plus należny podatek VAT a więc razem to jest kwota 

124.230,00 zł., po rozpoznaniu cenowym Zakład podpisał umowę z Firma EKOLOGIA z Poznania na 

wykonanie separatorów lamelowych do wody po kolagulacji i flokacji w ilości 2 sztuk, za wykonanie 

zamówienia Spółka zapłaci kwotę 122.560,00 zł. netto, urządzenia będą zamontowane w stacji uzdatniania 

wody w Polwicy w celu oczyszczania wstępnego wody surowej, 16 sierpnia spółka podpisała umowę z Firma                       

z Pabianic na dostawę nowej dmuchawy do napowietrzania ścieków na oczyszczalni, cena za wykonanie 

zamówienia wynosi 43.800,00 zł. netto, ponadto spółka wykonała 10 przyłączy wodociągowych, 4 przyłącza 

kanalizacji sanitarnej na zlecenie mieszkańców Gminy, naprawiano awarię wodociągu przy ul. Kwiatowej                  

w miejscowości Śnieciska, to jest właśnie ten odcinek, który chcemy całkowicie nowy wybudować, żeby tych 

awarii tam, bardzo częstych, nie było, usuwała, oczywiście, osady z przepompowni ścieków i wykonywała 

nasza spółka prace porządkowe na terenie naszej Gminy, zakończył się, Szanowni Państwo, sezon letni,                    

w między czasie, w tym sezonie letnim, jak Państwo o tym wiecie, 21 lipca odbyły się jubileuszowe                        

40-te Zaniemyskie Bitwy Morskie, a więc wydatki brutto, jeżeli chodzi o Zaniemyskie Bitwy Morskie w tym 

roku zamknęły się kwotą 312 tys. złotych, przychody 159.335,00 zł., w tym za bilety prawie 112 tys. złotych, za 

stoiska handlowe 47, ponad, tys. złotych, Gminny Ośrodek Kultury otrzyma też zwrot, czy otrzymał zwrot 

podatku VAT w wysokości prawie 26 tys. złotych, generalnie, Zaniemyskie Bitwy Morskie, tegoroczne,  40-te 

kosztowały nas 127 tys. 804 złote, jeżeli chodzi o kolejną imprezę, która odbywała się przed amfiteatrem,                   

2 września odbyły się Dożynki Gminno-Powiatowe i Święto Chleba, wydatki na tą imprezę zamknęły się 

kwotą brutto 72.127,61 zł., z tym, że 25 tys. złotych wyłożył budżet Powiatu, przychody ze stoisk handlowych 

to kwota 1.170,00 zł., a więc tegoroczne Dożynki kosztowały nas kwota ponad 45 tys. złotych, 9 września 

Powiat Średzki, Gmina Zaniemyśl oraz Koło Gospodyń Wiejskich w Zwoli byli organizatorami tegorocznej 

edycji Festiwalu – Tradycyjnej Kuchni Wielkopolskiej, ponieważ nasze Koło Gospodyń Wiejskich w Zwoli                 

w ubiegłym roku ten Festiwal wygrało, a więc tam, gdzie to Koło w Powiecie jest organizacją zajmuje się               

w następnym roku, ten Powiat i akurat w naszym przypadku nasza Gmina, w tegorocznej edycji Festiwalu 

zgłosiło się 7 zespołów reprezentujących Powiaty z całej Wielkopolski, wszystkich, Szanowni Państwo, nie 

będę czytał, były dwie kategorie, w kategorii – potrawa tradycyjnej kuchni wielkopolskiej I miejsce zdobyło 

Koło Gospodyń Wiejskich w Sławnie, to jest Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, za „Faszerowaną kaczkę                    

z  Noteckiej Doliny” i otrzymało to Koło Gospodyń Wiejskich nagrodę 1.500,00 zł., II miejsce Koło Gospodyń 

Wiejskich Rzuchów, Powiat Kolski – „Dzik z Rzuchowskiego gaju z szagówkami”, nagroda 1 tys. złotych i III 

miejsce, 500,00 zł. nagrody, Powiat Wągrowiecki, Koło Gospodyń Wiejskich Oporzyn, druga kategoria  - 

wielkopolskie słodkości, I nagroda 1.500,00 zł. Powiat Kolski, Koło Gospodyń Wiejskich Rzuchów, II miejsce, 

1.000,00 zł., Powiat Wągrowiecki, Koło Gospodyń Wiejskich Oporzyn i III miejsce 500,00 zł. nagrody Powiat 

Turecki Stowarzyszenie KACZKOWIACY, te nagrody za wielkopolskie słodkości ufundowane zostały przez 

Gminę Zaniemyśl, Szanowni Państwo, już na zakończenie, a więc jeśli ktoś z Państwa będzie miał czas,                   

27 września, w czwartek, o godz. 14-tej  na Wyspie Edwarda odbędzie się IV Przegląd Seniorskich Zespołów 

Śpiewaczych, na który serdecznie zapraszamy i jeszcze jedna informacja, Ministerstwo Środowiska rozpoczęło 

cykl spotkań w Gminach dotyczące realizacji Programu Priorytetowego – Czyste Powietrze, pewnie w telewizji 

Państwo o tym słyszeli, rozesłaliśmy Sołtysom te informacje, plakaty, spotkanie informacyjne w tej sprawie,                 
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w Gminie Zaniemyśl, odbędzie się 4 października o godz. 18-tej, Firma, która działa w imieniu Ministerstwa 

Środowiska przedstawi wszystkim zainteresowanym jakie są możliwości otrzymania dofinansowania na 

termomodernizację budynku oraz wymianę przestarzałych źródeł ciepła, przestarzałe źródła ciepła, mam na 

myśli kocioł węglowy, kocioł gazowy czy ewentualnie inny kocioł i termomodernizację, ta inicjatywa i ten 

Program skierowany jest w szczególności do osób fizycznych, właścicieli jednorodzinnych budynków 

mieszkalnych bądź realizujących plan budowy takiego budynku, wsparcie finansowe termomodernizacji 

budynku oraz wymianę bądź zakup i montaż niskoemisyjnych źródeł ciepła będzie wspierane, wnioski będzie 

można składać w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w terminie 

od 19 września 2018r. do 30 czerwca 2027r., Program jest wieloletni, chcę od razu powiedzieć, bo jednej                    

z telewizji, w ubiegłym tygodniu, usłyszałem, że wnioski będzie można składać w Urzędach Gmin, nie, Pan 

dziennikarz się pomylił, te wnioski będzie trzeba składać do Wojewódzkiego Funduszu, które przejdą 

weryfikacje i potem Narodowy Fundusz przejmie realizację finansową tego Programu czy wniosków, tak więc 

gorąco zachęcam zainteresowanych do tego, to nie będą tylko, Szanowni Państwo, dotacje ale będą też pożyczki 

nisko oprocentowane, na dzień dzisiejszy bodajże to jest 2,9% rozłożone na wiele lat tak, że z założenia przez 

oszczędności spłacamy pożyczkę, Firma wszystko będzie przedstawiała, będą też wzory wniosków, będzie 

trzeba troszeczkę tej biurokracji uskutecznić żeby załączniki do tego wniosku były prawidłowe, żeby 

pozytywnie zostały zweryfikowane, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, dziękuję 

                 

Przewodnicząca Rady Gminy, czy są pytania do przedstawionej informacji 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, Panie Wójcie 

mówił Pan o oświacie bardzo dużo, ja czekałem za jedną informacje aby ją potwierdzić albo 

zanegować, czy prawdą jest, że od początku roku szkolnego w pałacu, w oddziale gimnazjalnym 

uczniowie nie mogą korzystać z pracowni komputerowej, jeśli tak to proszę mi powiedzieć kto podjął 

taką decyzje o zamknięciu , jak to się stało, że te sale nie zostały przygotowane 

Wójt, powiem tak, nie przypominam sobie, żeby do mnie taka informacja dotarła, dzisiaj, od dwóch 

lat, mamy taką sytuację, że wszystkimi obiektami szkolnymi, w trwałym zarządzie, a więc obowiązki 

właścicielskie wykonuje Dyrektor placówki oświatowej, w szczegółach nie potrafię na ta chwilę 

odpowiedzieć, nie wiem, czy Pani Marta może coś dopowie, a jest Pani Dyrektor, więc może Pani 

Dyrektor by udzieliła informacji w tym temacie, bardzo proszę 

głos zabrała Pani Anna Rewers-Baranowska, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu, 

chwilowo pracownia jest nieczynna, ze względu na to, że po przeglądzie elektrycznym należy 

powymieniać pewne rzeczy, a przegląd elektryczny był czyniony pod koniec sierpnia, w najbliższych 

dniach pracownia będzie uruchomiona 

Radny Wiesław Grobelny, kto podjął decyzje o zamknięciu 

Pani Anna Rewers-Baranowska, ja, po protokole przeglądu 

Radny Wiesław Grobelny, rozumiem Panie Wójcie, że Pan nie wiedział o tym 

Wójt, Panie Radny, Pani Dyrektor wszystko powiedziała, nic dodać 

Radny Wiesław Grobelny, ja zwracam się z pytaniem do Pana, zaskakuje mnie Pan, z tego co ja 

wiem już trzy lata temu były uwagi co do tej pracowni, tak, że jeśli się nie mylę, proszę mnie 

sprostować, był incydent z porażeniem prądu, dlaczego to nie zostało przygotowane  

 

 

Ad.7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy,  
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Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnej Justynie Dąbrowskiej, ja chciałbym prosić                

o podjęcie jakieś inicjatywy dla oznaczenia miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych, chodzi 

o ulice, przede wszystkim, Poznańską, ulicę Raczyńskiego, tych osób jest wiele, chcą skorzystać                     

z apteki czy nawet pójść do sklepu czy do Banku borykają się nie dosyć ze swoja niepełnosprawnością 

to jeszcze no z faktem, że tego miejsca dla nich wyznaczonego nie ma, jeżeli zostały już podjęte 

inicjatywy w tym kierunku to chciałabym wiedzieć jakie i ewentualnie zapoznać się z dokumentami 

czy pismami w tej sprawie wystosowanymi do Zarządców Dróg, druga rzecz, jeżeli chodzi                           

o fundusze sołeckie, skończyły się zebrania sołeckie, do mnie docierają prośby od mieszkańców, 

zebrania sołeckie mają różnie, frekwencja jest albo większa albo mniejsza ale może poprawi to fakt, 

gdyby na stronie internetowej naszej Gminy znalazła się zakładka z funduszami sołeckimi, będą 

spływały wnioski do uchwały z tych spotkań może warto by było dla każdego sołectwa pokazać na co, 

jaka kwota i na co mają być przeznaczone te środki a później po realizacji takie rozliczenie, 

oczywiście my jako Radni mamy dostęp do tych informacji, znajduje się to w uchwałach budżetowych 

ale dla zwykłego, przeciętnego mieszkańca tych informacji nie ma, może warto by pokazać co się 

dzieje w tych sołectwach i na co są te fundusze spożytkowane, no i trzecia rzecz, jeżeli chodzi o 

Regulamin, przyznawania nagród przez Wójta Gminy Zaniemyśl, nic nie jest doskonałe, pewnie trzeba 

będzie nad tym regulaminem kolejny raz popracować, przypomnę, że już raz zmienialiśmy, na Komisji 

będzie trzeba go troszeczkę zmienić aby dostosować do tych kryteriów, które były przez Komisję 

jakieś kryteria wyznaczone, być może te kryteria powinny się znaleźć, być może powinien się znaleźć 

skład osobowy Komisji Kwalifikacyjnej, być może trzeba by było powołać do tego Dyrektorów Szkół 

tych dzieci, które zostały, może Dyrektorów, czy jakoś pracowników Szkół, dzieci, które składały 

wnioski i pewnie wiele jeszcze innych rzeczy, myślę, że nie byłoby tyle kontrowersji wśród rodziców  

i pewnie będzie to przyjemniejsze dla nas i dla wszystkich, dziękuję  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości 

położonej w miejscowości Zwola przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/313/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 3  do niniejszego Protokołu 
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b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Zwola 

przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/314/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej                 

w miejscowości Zaniemyśl przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa i 

Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/315/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018 przedstawił Wójt Gminy 

Szanowni Państwo, odczytam wersje z dnia dzisiejszego, zmian w budżecie, nie tą, która była                       

z Państwem omawiana tydzień wcześniej, jeżeli Państwo tej wersji nie przegłosujecie, mówię do 

Państwa, do Wysokiej Rady, wówczas przeczytam tą wersję omawianą, ta wersja z dnia dzisiejszego 

dotyczy tego co wspominałem, głównie ulicy Mickiewicza, gdyż przetarg był otwierany po spotkaniu    

i omówieniu w wersji tydzień wcześniej więc proponuję Państwu abyście Państwo podjęli decyzję czy 

dokładamy do tej inwestycji i rozstrzygamy przetarg, podpisujemy umowę i budowa ulicy 

Mickiewicza jest realizowana czy też ewentualnie unieważniam, ogłaszam kolejny przetarg, mimo, że 

będzie to taniej lub drożej, w każdym bądź razie ulica Mickiewicza by była w tym roku, realizacja 

zagrożona 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu radnej Justynie Dąbrowskiej, ja bym prosiła                       

o podjęcie tej uchwały, bo ulica Mickiewicza to jest fragment tej ulicy, są tam mieszkańcy, którzy od 

50-ciu lat czekają na tą ulicę, poza tym jest to droga dojazdowa do Przedszkola, jest cała 
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zagospodarowana, więcej budynków tam już nie powstanie, więc myślę, że trzeba tą ulicę zrobić, a 

patrząc na rynek co się dzieje, myślę, że kolejny przetarg to będzie jeszcze wyższa kwota 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/316/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 6  do niniejszego Protokołu 

 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani Bożena 

Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy  

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/317/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 7  do niniejszego Protokołu 

 

f) w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/306/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018r.               

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy  

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/318/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 8  do niniejszego Protokołu 

 

g) w sprawie „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Zaniemyśl” 

przedstawiła Pani Monika Niemier, Kierownik Referatu Infrastruktury 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/319/2018 została przyjęta przy   
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14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 9  do niniejszego Protokołu 

 

h) w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zaniemyśl, radny Piotr Walkowiak  

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIV/320/2018 została przyjęta przy   

13 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik nr 10  do niniejszego Protokołu 

 

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania,  

Wójt, Pani Radna Dąbrowska w interpelacjach złożyła trzy interpelacje, wyznaczenie miejsc 

parkingowych dla niepełnosprawnych w Zaniemyślu ulica, między innymi, Poznańska i Raczyńskiego, 

powiem tak, już od dwóch lat prowadzę rozmowy intensywne i prośby moje kieruję do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich o wyznaczenie miejsc parkingowych na ulicy Poznańskiej, miedzy ulicą Śremską a 

Średzką, odpowiedzi są jednoznaczne, rzeczywiście nie mam tego na piśmie, teraz po sesji zwrócimy 

się na piśmie, żeby Zarząd Dróg Wojewódzkich odpowiedział na piśmie, miejsce parkingowe dla 

osoby niepełnosprawnej, długość nie jest problematyczna, ale szerokość jest minimum, zgodnie                      

z przepisami, 3,5 metra a 3,5 metra wyznaczyć na ulicy Poznańskiej, taką szerokość, to jest wielki 

problem i tu kategorycznie Kierownik Obwodu Drogowego i Kościan, bo on podlega pod Kościan, 

kategorycznie odpowiada, że nie wyznaczą, bo to jest niezgodne z przepisami, gdyż dla 

niepełnosprawnego mysi być też jeszcze miejsce szerokości do podjechania wózkiem, wyjście 

niepełnosprawnego z samochodu itd., ale skoro była taka sugestia, zwrócimy się pismem, aby 

odpowiedzieli, tak to wygląda, na ulicy Raczyńskiego też nie wyobrażam sobie 3,5 metra szerokości 

wyznaczyć, ale zwrócę się do Zarządu i zobaczymy jaka będzie odpowiedź, to tyle mogę powiedzieć, 

nie wiem czy to Państwa zadawala, ale nie mamy tego na piśmie, wielokrotnie rozmawiałem, 

prosiłem, żeby takie miejsce wymalować, czy przed PKO, czy przed apteką, tam, bo takie normalne 

pewnie by się zmieściło jeszcze na tym chodniku, żeby było to 1,5 metra, bo chodnik też musi być 1,5 

metra szerokości od budynku i w tym widzą problem, jeszcze dodam do tego, że też często słyszę, 

mieszkańcy wnioskują o to, żeby wyznaczyć na odcinku od ulicy Poznańskiej dodatkowe przejście dla 
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pieszych, też o to staramy się i znowu te nieszczęsne przepisy, które mówią, że na drogach 

wojewódzkich nie powinny być przejścia częściej niż 100 metrów, jedno od drugiego, technicznie, 

mówią, może jakby była przebudowa itd., gdyż miejsca postojowe by trzeba pozmieniać, ale to tak na 

marginesie, wspominam, że te sprawy nie są nam obce i wiemy o tym, ale te nieszczęsne przepisy 

utrudniają nam, żeby zrealizować coś dobrego dla mieszkańców, fundusze sołeckie, może tak, 

rzeczywiście tak zrobimy, że jak przyjmiemy do projektu budżetu zrobimy taką zakładkę co w 2019 

roku będzie realizowane po uchwałach mieszkańców poszczególnych sołectw, jakie to są pieniądze 

rozdysponowane czy uchwalone przez mieszkańców i na jakie cele będą one w roku 2019 

realizowane, żeby inni co nie przychodzą też wiedzieli, że takie fundusze są, na co, ci, którzy byli, 

demokratycznie przegłosowali, co w danym sołectwie ma być zrobione, powiem tak, o frekwencji, 

niestety, tu muszę Państwu powiedzieć, że frekwencja na zebraniach wiejskich jest bardzo mała, jak 

tylko wyznaczyliśmy terminy z Sołtysami na naszej stronie internetowej ukazała się informacja kiedy 

w danym sołectwie odbędzie się, o której godzinie, odbędzie się to zebranie sołeckie, Sołtysi maja 

swoje metody informowania swoich mieszkańców, niestety frekwencja jest bardzo mała, wręcz, 

powiem, minimalna, zdarzały się zebrania, ze czekaliśmy, sołtys robił wszystko, żeby ta minimalna 

ilość mieszkańców, a więc 10 czy 15 osób była, w Zaniemyślu, dla przykładu Państwu powiem, na 

zebraniu odnośnie funduszu sołeckiego było aż, bodajże, 32 mieszkańców na 2 tys., ponad, 

mieszkańców, tak więc frekwencja minimalna, to nie jest tylko przy funduszach sołeckich a przy 

wszystkich spotkaniach, które robimy itd., czy przy wyborach też ta frekwencja jest bardzo mała, 

jeżeli chodzi o stypendia, które po raz pierwszy w tym roku były i Regulamin, oczywiście, Szanowni 

Państwo, Regulamin jest możliwy do zmian, myślę, że trzeba nad tym usiąść, przeanalizować, 

doprecyzować i możemy uchwałą Rady ten Regulamin zmienić, jeżeli chodzi o upublicznianie 

pewnych rzeczy, chociażby składu Komisji, to myślę, że Pani Radna jest zorientowana, że każdą 

Komisję, którą powołuję Zarządzeniem jest to Zarządzenie w informacji publicznej, akurat jeżeli 

chodzi o skład Komisji Stypendialnej Zarządzenie wydałem 05 września, nr 341, każdy                                 

z mieszkańców, który chce, ma dostęp do Internetu może sobie wejść w Biuletynie Informacji 

Publicznej i zobaczyć skład Komisji Stypendialnej 

Radna Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie ja znam skład Komisji, była Pani Tomys, Pan Schwanke               

i Pan Pankowski, tylko mam przed sobą np. jeden z takich Regulaminów, który mówił, że wnioski                     

o udzielenie stypendium kwalifikuje Komisja Stypendialna, w skład której wchodzą po jednym 

przedstawicielu skąd uczniowie ubiegają się o stypendium oraz dwóch przedstawicieli, akurat, 

Wydziału Oświaty, Kultury Sportu i Promocji, jednego ze Starostw, u nas może to być przedstawicieli 

CUW-u i czy Radnego z Komisji Oświaty, o to chodziło, żeby wprowadzić punkt, jako stały punkt do 

Regulaminu 

Wójt, wszystko przed nami, wszystkie zmiany mogą być wprowadzane, była to pierwsza edycja, 

myślę, że w przyszłym roku też przewidzę w projekcie budżetu środki na stypendia i będziemy mieli 
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sporo czasu żeby doprecyzować, zachęcam do pracy nad tym, do swoich spostrzeżeń do tego 

Regulaminu, do tego żeby wprowadzić i tych, którzy głosują, całą Radę żeby przekonać, żeby pewne 

zmiany nastąpiły, nie jest tak nigdy, że gdy się tworzy coś po raz pierwszy, a nigdy tego nie było, że 

jest idealnie i wcale tak nie twierdzimy ale rzeczywiście tutaj Pani Dyrektor CUW-u i nie tylko dużo 

czasu poświęciła żeby doprecyzować ten Regulamin, żeby on czytelny i dla wszystkich zrozumiały                 

i myślę, że w nowej kadencji, wszystko przed Państwem, zachęcam wszystkich do uczestniczenia, 

żeby nad tym pracować, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy, myślę Pani Dyrektor, że na to pismo, które otrzymaliśmy dotyczące 

właśnie usuniecie naruszenia prawa w tym Regulaminie to Pani dostanie odpowiedź, tak 

Wójt, proponuję Pani Przewodnicząca, że my przygotujemy, ustosunkujemy się do tego rażącego 

naruszenia prawa i ponieważ Pani Przewodnicząca w imieniu Rady też otrzymała rażące naruszenie 

prawa to pismo wspólnie się pod tym pismem podpiszemy, żeby po prostu, tej samej treści ono będzie 

itd., żeby ta osoba, która nam tutaj zarzuciła to rażące naruszenie prawa, żeby otrzymała i od Rady 

Gminy, od Pani Przewodniczącej i ode mnie  

 

Ad.10. Wolne głosy i wnioski,  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała pismo z dnia 19 września 2018r. – wezwanie do usunięcia 

naruszenia prawa, które stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, mam pytanie, 

kiedy wpłynęło to pismo do Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy, 19 września 

Radny Wiesław Grobelny, rozumiem, że widziała Pani to pismo, chciała zapoznać nas 

Przewodnicząca Rady Gminy, tak, oczywiście w wolnych głosach i wnioskach  

Radny Wiesław Grobelny, poproszę kserokopię tego pisma 

Przewodnicząca Rady Gminy, bardzo proszę  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Małgorzacie Fertała, Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, powiem tak, z zażenowaniem wysłuchałam odpowiedzi Pana Wójta na zgłoszone 

pytanie przez Radnego Grobelnego, ponieważ w pytaniu dotyczącym zamknięcia sal informatycznych 

w gimnazjum, zamknięta była troska o bezpieczeństwo, zdrowie i życie dzieci i nie opowiadajmy 

sobie, że Pan Wójt nic nie wie, niech Pan Wójt ma trochę cywilnej odwagi wzięcia odpowiedzialności 

za to co robi w oświacie i niech tak ważne sprawy jakim jest bezpieczeństwo, zdrowie i życie uczniów 

nie zrzuca na trwały zarząd, sale komputerowe zostały przejęte 3 lata temu, 3 lata temu mówiłam, że 

zostały nie przystosowane do tego, żeby mogło odbywać się w nich nauczanie informatyki, 3 lata temu 

mówiłam, że komputery są włączone w sieć za pomocą kabli przedłużaczy, doskonale o tym wiedział 

Pan Schwanke, który miał świadomość tego, że w tych salach nastąpiło porażenie prądem ucznia                                      

i interweniowało Pogotowie Ratunkowe i dzięki Bogu, że się nic nie stało i przez 3 lata Państwa 
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bezczynności, patrzenia na ten stan Pan daje odpowiedź, że to był trwały zarząd, Dyrektorka jest za to 

odpowiedzialna, przepraszam, to ja mam pytanie, a jakim cudem załatwiliście pozwolenie elektryka, to 

ja się pytam Pani Dyrektor CUW-u, Pani tam też chodziła, Pani tego nie widziała, no przecież ludzie, 

no miejmy odwagę i odpowiedzialność za to co się robi, powtarzam, 3 lata zagrożenia zdrowia, życia                     

i bezpieczeństwa dzieci Państwa i nauczycieli, a zgodnie z ustawą o systemie oświaty za tworzenie 

bezpiecznych i higienicznych warunków uczenia się uczniów odpowiada organ prowadzący, czyli 

Gmina w imieniu, której działa Pan Wójt i druga sprawa to sprawa dzisiejszego święta, przepiękne 

święto, sukces rodziców i dzieci, coś pięknego, młodzi mają ponad przeciętne osiągnięcia, otrzymują 

stypendia, wręczamy je na sesji, to znaczy wręczamy, nie ja, chociaż ja się też czuję tą wręczającą, bo 

w końcu to nie z prywatnych pieniędzy ufundował Pan Wójt te stypendia, to są pieniądze budżetowe, a 

więc także i moje, wręczamy te stypendia dzieciom, mamy wielkie święto i nikt nie hołubi tych dzieci 

i rodziców tylko występuje Pani Dyrektor CUW-u i w sposób, powiem Pani, prosty, rzekła bym 

prostacki, analizuje Regulamin i mówi tak, że przecież wcale nie musieli dostać, to ja się pytam, to po 

co dostawali, kampania wyborcza za publiczne pieniądze, to sukces, bo po raz pierwszy dajemy, no to 

właściwie jest porażka, bo ościenne Gminy już latami dostają takie stypendia i my dzisiaj dajemy 

pierwsze stypendia i puencie tego stypendium mamy, cieszcie się, że dostaliście, bo wcale nie 

musieliście dostać, można było ale nie trzeba było itd., to jest, proszę Państwa, tak, jak ja bym grono              

z Państwa zaprosiła na swoje imieniny, żeby nie przedłużać, poczęstowała nieświeżym jedzeniem                   

i powiedziała, cieszcie się, że w ogóle wam coś postawiłam, bo wcale nie musiałam, dziękuję 

 

Ad. 11. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem przewidzianego na dzień dzisiejszy 

porządku obrad, zamykam XLIV sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

 

sporządziła: B. Madajczak  


